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VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,  

 
den 15. srpna 2006 byl poslední termín sestavení kandidátek do Zastupitelstva obce 

pro volební období 2006 – 2010. V nastávajícím období bude probíhat největší investice 
v dějinách naší obce, stavba oddílné splaškové kanalizace. Investorem je Svazek Šlapa-
nicko. Na tuto stavbu byla přiznána dotace 79% nákladů. Průběh stavby bude vyžadovat 
velkou trpělivost a toleranci od občanů, neboť bude podstatně omezena doprava v obci. 

V období 2007 – 2013 budou k dispozici finanční prostředky z Evropské unie, zamě-
řené na rozvoj venkova, na které se připravuje mikroregion Rokytnice. 

V poslední fázi před schválením je čtvrtá změna územního plánu obce, jež dále 
přispěje k rozvoji naší obce. 

Projektovou dokumentaci máme vypracovanou na rozšíření inženýrských sítí – vody a 
plynu, cestní sítě do nových lokalit určených ke stavbě rodinných domků. Připravena je 
dokumentace k přestavbě objektu knihovny a kina na knihovnu a tři bytové jednotky. Je 
zhotovena studie a některá vyjádření institucí k územnímu rozhodnutí požární zbrojnice. 

V tomto končícím volebním období byla zbudována autobusová točna a staví se pří-
střešky na autobusových zastávkách. Byly rozšířeny inženýrské sítě, pořízena mechani-
zace na údržbu místních komunikací a veřejné zeleně. Pokračovalo se s výměnou oken 
v Základní škole, rekonstrukcí školní kuchyně a sociálního zařízení v Mateřské škole. 
Dále bylo rozšířeno veřejné osvětlení a rozhlas. Obec finančně přispěla na výměnu oken a 
opravu fasády místní sokolovny. Pracuje se na rekonstrukci elektrické sítě nízkého napětí. 
V obci byly rozmístněny nové lavečky.  

Závěrem děkuji všem aktivním zastupitelům a občanům, kteří se aktivně podíleli na 
rozvoji a spokojeném životě v naší obci. 

Nově zvolenému zastupitelstvu a starostovi přeji hodně sil, pevné nervy, aby nastáva-
jící úkoly zdárně splnili. 

Ing. Ivan Mojžíš, starosta obce 
 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
 

Uplynulý školní rok zakončilo 11 žáků 5. ročníku Základní školy ve Viničných 
Šumicích s vyznamenáním a tři z nich byli přijati ke studiu na víceletém gymnáziu. 
Ředitelka Gymnázia ve Šlapanicích poděkovala naší škole za dlouholetou výbornou 
přípravu dětí a svůj dopis doprovodila i odměnou pro naše žáky. Co se týče stavu školní 
budovy, již v loňském roce uvolnil Obecní úřad částku 131 554,- Kč na dokončení opravy 
oken v průčelí školy, která byla v havarijním stavu. Z tohoto důvodu se uvedená suma 
projevila v části rozpočtu týkající se základní školy jako záporný údaj. V průběhu 
letošních prázdnin byla vyměněna okna v dalších šesti místnostech.  

      Dana Pospíšilová, ředitelka ZŠ 
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Obec VINIČNÉ ŠUMICE Vás informuje 
 

Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce č.3/2006 dne 22.5.2006 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Ověřovatele zápisu: Vladislav Šmerda, Pavel Vrba  
2. Program jednání  
3. Rozpočtové opatření č. 1 
4. Závěrečný účet obce za rok 2005 a to s výhradami 
5. Opatření k nápravě chyb a nedostatků zjištěných při přezkumu hospodaření:  

- zaznamenávat ve vedení účetnictví i majetku veškeré pohledávky obce 
- inventurní soupisy opatřit všemi náležitostmi požadovanými zákonem o 
účetnictví 
- účtovat změny při převodech pozemků ve správné hodnotě 
- projednávat závěrečné účty DSO (Dobrovolné svazky obcí) na ZO  

6. Navýšení příspěvku neinvestičních výdajů v Mateřské škole V.Š. na 150,-Kč 
měsíčně od 1.9.2006 

7. Připomínky k zadání změny č. 4 územního plánu sídelního útvaru V.Š.: 
a) Do zóny pro bydlení zahrnou část parcely č. 1958 podél polní cesty p.č. 1456 
b) Ve změně Z17 vypustit z využití pro bydlení parcely č. 69, 71, 72, 75, 78 a 82. 
Současně zrušit i příjezdovou cestu k uvedeným parcelám    
c) Ve změně Z24 vypustit z využití pro bydlení všechny parcely východně od 
hřiště: p.č. 1276/2, 1328, 1330, 1332, 1334, 1336, 1338, 1340, 1344 a 1342 
d) Upřesňuje se umístění požární zbrojnice na pozemcích p.č. 1815, 1816, 1817, 
1818 a 1819, které jsou ve vlastnictví obce  

8. Výměnu pozemků ve vlastnictví obce p.č. 1019/2 a 1020 za pozemky 1019/1 (ve 
výměře 31m2 ) a p.č. 1015/1 (ve výměře 55 m2 ) pana ing. Audyho, který doplatí 
částku 60.000,-Kč   

9. Uhrazení ztráty z výsledku hospodaření Základní školy a Mateřské školy V.Š. 
z jejich rezervního fondu 

10.  Usnesení z Rady ZO a ze ZO V.Š., kde Rada a ZO ukládá, uvedení konkrétního 
termínu               

Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
11. Zapisovatelku jednání pí. Bronislavu Malíkovu 
12. Zprávu z veřejnoprávní kontroly v Základní škole a Mateřské škole V.Š. 

Zastupitelstvo obce ukládá: 
13 .  Starostovi sdělit do 31.5.2006 majiteli pozemku p. Polákovi sjednání nápravy do 
       1 měsíce podle platné legislativy    
14.  Starostovi pověřit výměnou pozemků s Ing. Audym JUDr. Krčkovou do  

31.5.2006 
15. Starostovi napsat dopis manželům Němečkovým ohledně rušení nočního klidu jejich psy 

po 22 hodině do 31.5.2006 
16. Radě ZO V.Š. projednat na svém zasedání vlhnutí zdiva na kapličce a jeho následků a 

řešení předložit na příštím zasedání ZO V.Š. 
17. Starostovi informovat občany o porušování zákona o odpadech a při jejich nedodržování 

budou pokutováni přes přestupkovou komisi. Informovat občany ve všech obecních 
informačních mediích do 31.5.2006 
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 Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce č.4/2006 dne 17.7.2006 
Zastupitelstvo obce schvaluje: 

1. Ověřovatele zápisu: Ladislav Šedý, Kateřina Říháčková  
2. Program jednání  
3. 15 členů ZO V.Š. na nové volební období 2006-2010 
4. Členský příspěvek do občanského sdružení MAS Za humnama rozložený do 

dvou splátek – pro letošní rok 10,-Kč/osobu, úhrada do konce listopadu a 
zbývající 20,-Kč/osobu zařadit do rozpočtu na příští rok, úhrada do konce února 
2007 

5. Koupi rodinného domu č.p. 68 ve Viničných Šumicích a parcely č. 569 o výměře 
311m2 za celkovou odhadní cenu 41.160,Kč 

6. Zvýšení ceny projektové dokumentace na přípojky splaškové kanalizace v naší 
obci o 136.000,-Kč 

7. Rozpočtové opatření č. 2 
8. Pověření organizací hodů 2006 jako hlavního stárka p. Dušana Drápala, Viničné 

Šumice 199 
Zastupitelstvo obce neschvaluje: 
        9. Úhradu poloviny ceny přijímacího bloku, tj. 15.000,-Kč na televizní stanici NOE    
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 

10. Zapisovatelku jednání pí. Bronislavu Malíkovu 
11. Zprávy z kontrol Kontrolního výboru  
12. Zprávy Finančního výboru č. 1-5 
13. Informaci o problematice psího útulku 
14. Zprávu o autobusových zastávkách v naší obci 

Zastupitelstvo obce ukládá: 
15 . Starostovi požádat JUDr. Krčkovou o zprostředkování koupě nemovitosti na  
        pozemku p.č. 569   
16.  Radě ZO V.Š. požádat p. Floriana, provozovatele kabelové televize, aby 
        vypracoval návrhy na rozšíření  
       vysílání a ceny na náklady 
17. Starostovi urgovat Správu a údržbu silnic o opravu vpusti na Dražkách do konce 

týdne, tj. 21.6.2006 
18. Radě ZO V.Š. projednat na svém zasedání otázku umístění zrcadla na ústí ulice 

Vítovská a podat řešení na příštím zasedání ZO V.Š. 
19. Radě ZO V.Š. vyřešit odvoz vybagrované zeminy z příkopy u polní cesty od 

sokolovny směrem dolů 
 

   Ing.Vladimír Koláček, místostarosta                             Ivan Mojžíš, starosta obce 
 
Různé 
 

Svoz domovního odpadu !!  pozor - nové 
od září 2006 bude platit nový termín svozu domovního odpadu, a to 

vždy každé liché pondělí.   První svoz bude 11.9. !!! 
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Žádost o zveřejnění kontaktů. 
 

Na obce v brněnském okrese se obrátili o pomoc při informování občanů s možností 
zveřejnění kontaktů  senátor Ivo Bárek a poslanec Michal Hašek, kteří byli zvoleni za 
naše volební obvody. 
 

Ing. Ivo Bárek, senátor za volební obvod 57, Vyškov, Brno-venkov 
Senátorská kancelář Ing. Ivo Bárka 
9. května 21, 682 01 Vyškov, tel., fax., 517 330 013, mobil 777 013 382 
e-mail: ivo barek.cz, www.barek.cz 
senátorské dny: termín a čas je třeba dohodnout s asistentem.  
Vyškov: Po 8.30 – 12.00, 13.00-16.00 hod.  
Brno: první pondělí v měsíci 13,00 – 16.00 hod., MÚ Šlapanice, pracoviště Brno,  

Opuštěná 2, 3. posch., dveře č. 410. 
 

Mgr. Michal Hašek, poslanec Parlamentu ČR za ČSSD v Jihomoravském kraji 
Regionální poslanecká kancelář Mgr. Michal Hašek, Masarykova 31, 602 00 Brno 
Tel.: 542221545, asistenti: Andrea Fischerová, Ing. Jaroslav Münster. 
Poslanecké dny – pro osobní jednání vyhrazeny jsou pondělky, po dohodě 
s asistenty dle časových možností lze najít také jiný termín. 
 
 
Přerušení dodávky elektrické energie 
 

Z důvodu plánovaných prací na zařízení distribuční soustavy, tj. rekonstrukce, opravy 
a údržbové práce, bude docházet k přerušení dodávek elektrické energie.  
V nejbližší době to bude ve dnech 15. a 18. září vždy od 7.30 do 15.00 hodin část obce u 
Pozořic – Psenky a Honce. 
 
 
Cestovní pasy 
 

  Od 1. září platí novela zákona č. 329/1999 Sb., o cestovních dokladech podle níž jsou 
tyto změny: 

- občané žádají o cestovní pas pouze na pracovišti MěÚ Šlapanice, Opuštěná 2 
- nelze zapsat děti do 15 let 

Správní poplatek pro osoby  nad 15 let  - 600,- Kč (platnost 10 let),  
5-15 let     - 100,- Kč (platnost 5 let) 

Cestovní pasy vystavené před 1. září platí do doby, na kterou byly vystaveny. 
Jako cestovní doklad do států Evropské unie slouží občanský průkaz – nový typ se 
strojově čitelnými údaji -  zelená karta 
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SLOVO MÍSTOSTAROSTY 

 
Vážení občané, 
chtěl bych se zmínit o dvou politováníhodných událostech, které se staly v posledním 

období. 
 
Jeden z našich spoluobčanů zneužil jména našeho starosty, zfalšoval obecní razítko a 

podpis starosty. Na instituce uvedené v rozdělovníku  rozeslal dopis, ve kterém je uvede-
no spousta nepravd a jsou jmenovitě očerňování někteří naší občané.  

Na dopis nás telefonicky upozornil Obecní úřad v Pozořicích, protože pojal podezření 
na jeho zřejmou nepravost. Když jsme si přinesli kopii dopisu z Pozořic, napsali jsme 
okamžitě dopisy na v rozdělovníku uvedené instituce s vysvětlením, že se jedná o padělek 
a že Obec Viničné Šumice se s obsahem dopisu neztotožňuje. Dále jsme podali trestní 
oznámení na neznámého pachatele na podezření ze spáchání trestného činu zneužití obec-
ního razítka a podpisu starosty na úřední listině. Případ policie šetří. Také některé 
oslovené orgány šetřily případ jako anonymní a neshledaly závad. 

Můžete si prohlédnout dopis v příloze mého příspěvku a sami posoudit, jaké poměry 
se v naší obci začínají vyvíjet. A navíc existuje vážné podezření, že pravděpodobný pa-
chatel figuruje na kandidátce do Obecního zastupitelstva v blížících se komunálních 
volbách. Doporučuji proto všem voličům, aby obezřetně vybírali členy budoucího zastu-
pitelstva. 

 
Další z případů je vandalské vypálení prakticky nových kontejnerů na odpadový papír 

a PET lahve umístěné mezi samoobsluhou a základní školou. 
Obec se snaží zlepšovat životní prostředí tříděním odpadu a vkládá do toho nemalé 

finanční prostředky z peněz nás, daňových poplatníků i z našich peněz, které každoročně 
platíme za odvoz komunálního  odpadu. Firma, které kontejnery patřily, nám dodá jiné, 
ale místo, aby nám je půjčila jako doposud, požaduje, abychom si je zakoupili. Považte 
sami, není to škoda peněz nás všech? 

  ing. Vladimír Koláček, místostarosta 
 
Dodatek 

Ve stejný den, kdy vyhořely kontejnery mohli občané při cestě z Vin. Šumic do Pozo-
řic vidět ulámané stromky, vyvrácenou ceduli, vysypané popelnice. Že by si tímto způsob-
bem nějací vandalové krátili dlouhou chvíli?  Nevíme, zda-li tyto události spolu souvisí, a 
toto byl závěr cesty vandalů. 

V současné době se v obci budují nové čekárny autobusů. Po těchto zkušenostech se 
právem  nám naskýtají obavy, jak dlouho čekárny vydrží než je nějací vandalové pomalují 
či v horším případě rozbijí. Vždyť řada z nás má ještě v živé paměti rozbité nedávno 
zbudované nové čekárny v Koválovicích. 

Je to veliká škoda, když někdo bezdůvodně si neváží a ničí práci jiných. 
     Pavel Vrba 

 
následující strana – příloha – dopis k příspěvku místostarosty  
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VOLBY 
 
Parlamentní volby - výsledky 

Ve dnech 2. a 3. června proběhly v naší obci volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR s těmito výsledky: 
 
  1. Strana zdravého rozumu     5   0,74% 
  3. Balbínova poetická strana     1   0,14% 
  5. Právo a Spravedlnost      2   0,29% 
  6. Nezávislí       7   1,03% 
  8. Koruna Česká      2   0,29% 
  9. ODS    185 27,22% 
10. ČSSD   216 31,77% 
11. Evropští demokraté    19   2,79% 
12. Unie svobody      5   0,74% 
14. Pravý blok       1   0,14% 
17. Moravané       9   1,32% 
18. Strana zelených    36   5,29% 
20. KSČM   107 15,75% 
24. KDU – ČSL    82 12,06% 
25. Nezávislí demokraté     3   0,44% 
 
Počet zapsaných voličů   876 
volilo    683 
celkový  počet platných hlasů 680 77,97% 
 
 

Toto jsou výsledky voleb za naši obec a jak dopadly celorepublikově, všichni víme. 
Pro tentokrát doslova a do písmene rozhodoval každý volební hlas při konečném sečtení. 
Ne vždy se může vycházet ze všech odevzdaných hlasů.  Z celkového počtu voličů byly u 
nás tři hlasy neplatné. Dvě obálky byly prázdné – to někdo přišel, pouze jen aby měl čárku 
u volební komise, nebo zapomněl vložit lístek? A ten třetí si asi spletl volby, místo 
letošních celorepublikových je zaměnil za Evropský Parlament (před dvěma lety) 
s hlasem pro Republikány Miroslava Sládka.  

Takže příště (a to bude brzy) si raději dávejte na to pozor, co vkládáte do obálky. 
        Pavel Vrba 

 
Komunální volby 

Ve dnech 20. a 21. října se uskuteční komunální volby do Zastupitelstev měst a obcí. 
V naší obci volební místnost bude na obecním úřadě v zasedací místnosti otevřena v pátek 
od 14.00 do 22.00 a v sobotu od 8.00 do 14.00 hod. 
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MALÉ  ZAMYŠLENÍ 
 

Za několik týdnů nás čekají komunální volby. Kandidátky jsou uzavřené a podle počtu 
lidí, kteří za jednotlivé strany, organizace a uskupení kandidují, jsme na tom, co do počtu, 
dobře. Lidé mají zájem o dění v obci, a to je dobře. Musíme si však uvědomit, že je to 
služba, někdy velmi nevděčná. Na druhé straně bychom měli z kandidátů vybírat s roz-
myslem. Představitelé obce by měli mít úctu ostatních obyvatel. Měli by to být lidé nejen 
s čistým trestním rejstříkem, ale i s čistým rejstříkem morálním i občanským. Poslanec je 
představitel obce, jako takový se musí chovat, jako takový musí vystupovat. Na venkově 
je proti městu výhoda, že se téměř všichni dobře známe. Pro některé kandidáty to tedy 
může být i velmi nepříjemné, že je až tak dobře známe. V tom je právě problém. Všichni 
víme, kdo by tam neměl být ani jen do počtu. Víme proč, ale nemáme důkaz, nepřistihli 
jsme jej. On to dobře ví, a přesto nemá žádné morální zábrany, aby nekandidoval. Proto 
ještě jednou nabádám, nevolte podle stran, ale podle jednotlivých lidí, které znáte a kte-
rých si vážíte. Jen tak bude v naší obci zvolené zastupitelstvo, které bude pracovat pro nás 
všechny.  Čeká je mnoho úkolů ve prospěch naší obce. 

Ludmila Pospíšilová 
 
      
 
 
 
PRO ZÁJEMCE O HISTORII 
 
   Před několika týdny vyšla kniha Františka Kopeckého s názvem „200 let tradic bitvy u 
Slavkova“. Volně navazuje na předchozí publikaci z roku 2001 „Bitva u Slavkova a Mo-
rava v letech 1805-6.“ 
   Rekapituluje vývoj tradic na slavkovském bojišti od nejstaršího období až do konce 
roku 2005. Je o lidech, kteří dělali více než museli. Úvod k ní napsal známý spisovatel 
nejen „napoleonské“ historické literatury Mgr. Jiří Kovařík z Kladna. Text je shrnutím 
činnosti kroužků, spolků, společností a klubů, zabývajících se vojenskou historií a organi-
zováním pietních vzpomínek na oběti z roku 1805.  Doplňují ho historické fotografie, 
z nichž mnohé dosud nebyly publikovány. 
   V nejbližší době rovněž vyjde brožura od stejného autora „Norbert Brassinne-Poutník 
míru.“ Popisuje život a dílo člověka z belgického bojiště u Waterloo, který od roku 1966 
do roku 1984 navštěvoval slavkovské bojiště a dodal odvahu k pořádání vzpomínkových 
akcí i místním příznivcům regionální historie.  
   Na podzim ještě vyjde „Historie I. pěšího pluku Kaiser.“ Seznámí vás s tím, co předchá-
zelo dnešní činnosti Československé společnosti vojenské historie Brno, která položila 
základ vzpomínkovým akcím na slavkovském bojišti.  

        red. 
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POHÁDKOVÝ LES 

Vyvrcholení všech mimoškolních aktivit v mateřské škole je „Pohádkový les“, pro 
všechny děti a jejich rodiče. Předchází mu vymýšlení pohádkových postav, úkolů, nákup 
odměn, a získávání dobrovolníků, kteří by nám při akci pomohli. 

 Díky sponzoru jsme mohli koupit pěkné odměny a 10 dobrovolnic se uvolilo věnovat 
dětem odpoledne. Vymyslely a oblékly kostýmy a šly si „hrát“ s dětmi. Akce byla řádně 
povolena, vše bylo připraveno, jen počasí, jako každý rok, nám dělalo starost. Pohádkový 
les navštívilo asi 80 dětí a dospělých. V lese mohli potkat sovu, žabku, Krakonoše, kůzle 
s vlkem, Bílou paní, divoženky, muchomůrku a Marušku z pohádky „Hrnečku vař!“ 

Navečer se nad les přihnala bouřka, ale domnívám se, že nikomu nevadila. U ohýnku 
si děti za pomoci dospělých, opekly špekáčky a mohli jsme si zazpívat při kytarách, na 
které hráli pan Jiří Ondráček a pan František Cikánek. 

Chtěla bych na závěr poděkovat sponzoru a všem, kteří pomohli – paní Janě Filipové, 
paní Zdeně Puklové,  paní Ludmile Pospíšilové a Kačence Pospíšilové, paní Marii Kalá-
bové, paní Renatě Černé, paní Janě Valehrachové, paní Janě Formánkové, paní Lence 
Šafaříkové,  panu Ondráčkovi, panu Cikánkovi, panu Ryšánkovi a panu Mazlovi. 

Věřte, že si Vaší pomoci velice vážím! 
Jana Vlčková 
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ZPRÁVA O ČINNOSTI ZÁSAHOVÉ JEDNOTKY OBCE. 
 

V letošním roce jednotka zahájila zásahovou činnost již v lednu. Celkem byla povo-
lána 3x k vyprošťování zapadených automobilů na těžce sjízdných komunikacích. Mno-
hem více nás zaměstnávaly povodně z důvodu velkého množství sněhu a jeho odtávání. 
Za pomocí dopravního automobilu PV3S jednotka prováděla evakuaci chatařů po rozvod-
nění místního toku z chatové oblasti Říčky. Dále byla jednotka nasazována na provádění 
protipovodňových opatření v obcích Podolí, Líšeň a Bílovice. Za obětavé nasazení v době 
jarních povodní obdrželi hasiči zásahové jednotky čestné uznání ministra vnitra České 
republiky. Zcela výjimečně ubylo jarních požárů z důvodu vypalování trávy. Příchodem 
sucha v letních měsících se opět zvýšil počet požárů, ale včasným zásahem jednotek nedo-
šlo k výrazným škodám jak na majetku, tak na životním prostředí. Mimo tuto zásahovou 
činnost se jednotka účastnila školení a odborné přípravy organizované Hasičským zá-
chranným sborem, výcvikem v rámci jednotky a údržbou a opravami svěřené techniky, 
výzbroje a výstroje. Podíleli jsme se také na přípravě a zdárném průběhu akce Dny hasičů 
na hradě Pernštejně a to jak vystavováním techniky, tak přípravě ukázek a organizačním 
zabezpečením celé akce. 
Přehled výjezdů do 31.8.2006:    

Požár:   6  účast   21 hasičů  
Povodně:   2  účast     9 hasičů 
Technická pomoc: 2 účast     5 hasičů 
Taktické cvičení : 2 účast   17 hasičů  

celkem 12 výjezdů a strávená doba u zásahů  1327 minut. 
 
 

REPREZENTACE PRÁCE SBORU DOBROVOLNÝCH HASI ČŮ A 
OBCE VINI ČNÉ ŠUMICE NA HRADĚ PERNŠTEJNĚ. 
 

Ve dnech 19. a 20. srpna 2006 uspořádal Hasičský záchranný sbor jihomoravského 
kraje - územní odbor Brno, Ústav státní památkové péče ve spolupráci se sbory dobrovol-
ných hasičů „Dny hasičů na hradě Pernštejně“. 

Byli jsme vyzváni ke spolupráci jak na přípravě, tak i na zdárném průběhu akce. Odjíž-
děli jsme na 2 etapy - Tatra 805 s technickým zabezpečením v pátek v 9:00 hod a ostatní 
v 15:00 hod. Ihned po příjezdu se všichni aktivně zapojili do příprav a večer všichni usí-
nali v očekávání, jak celá akce bude probíhat. Po oba dva dny jsme měli vystavenou naši 
techniku Tatra 805 a dopravní automobil PV3S. Naše „kačena“ je poslední exemplář do-
pravního vozidla T 805 valník na Jižní Moravě v hasičském provedení. O stavu vozidla 
svědčí i to, že tento veterán bez problémů dojel po vlastní ose na Pernštejn a zpět. Také 
náš dopravní automobil zářil vedle cisternové stříkačky na podvozku PV3S. Naše mládež 
předváděla své hasičské umění několikrát denně v ukázkách požárního útoku, nebo odva-
hu při ukázkách záchrany osob pomocí lanovky z hradní věže. Za předvedené umění sklí-
zeli od přihlížejících diváků zasloužený potlesk a obdiv jejich obětavosti, ukázněnosti a 
umu ve všech disciplínách. V sobotu večer se všichni podíleli na reji hradních strašidel, 
který byl příjemným zpestřením před odpočinkem a ukázkami dalšího dne. Nakonec i dvě 
noci na hradě a v těsné blízkosti středověku nebyly k zahození. Celkem tuto akci 
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navštívilo 5 000 diváků a v neděli 
jsme se mohli vracet všichni s dobrým 
pocitem úspěšně ukončené akce. 
Cestou zpět se nehovořilo o ničem 
jiném než o této akci a o středě 23. 
srpna, kdy jsme odjížděli na letní 
branné soustředění mládeže na 
Říčkách. Od středy až do neděle jsme 
se zdokonalovali jak v tábornickém 
umění, tak v disciplínách pro 
podzimní kolo soutěže Plamen. 
Příjemným rozptýlením byly hry a 
samozřejmě práce s hadicemi a 
stříkáním vodou. V neděli se nikomu 
nechtělo odjíždět hned tak domů a tak 
se náš příjezd poněkud opozdil. Ale 
všichni jsme se vraceli s dobrým 
pocitem užitečně stráveného konce 
prázdnin. 

   Jiří Malík 
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TISKOVÉ ZPRAVODAJSTVÍ  POLICIE ČR 
V rámci aktualizace obecního zpravodaje Vám přinášíme  informace, které nám 

poskytla Policie ČR. Tyto zprávy  jste byli zvyklí dříve čítat v rubrice „Černá kronika“. 
Naše obec se nachází v oblasti s nižším výskytem kriminální činnosti,  přesto se občas 
něco vyskytne, kdy musí zasahovat Policie ČR.    

Opilý řidi č 
Auto, které na své cestě z Pozořic do Viničných Šumic nejelo úplně podle zásad bezpečné 
jízdy, zastavili nad ránem 8. srpna policisté. Při kontrole zjistili, že pětačtyřicetiletý řidič 
před jízdou určitě pil alkohol. Na testovacím přístroji se objevila hodnota 1,37. Řidiči byl 
zajištěn a policisté mu na místě zadrželi řidičský průkaz.  

Vloupání do čerpací stanice  
Když na konci července přijel jednou ráno provozovatel čerpací stanice v Ochozu u Brna 
do práce, zjistil, že přes noc někdo stanici vyloupil. Noční lupič si odnesl peníze z poklad-
ny, několik desítek kartonů cigaret a dobíjecí kupony do mobilních telefonů. Za ukradené 
věci a poškození budovy lupič způsobil škodu okolo padesáti tisíc korun.  

Kdo zapálil stoh staré slámy? 
Dobrovolní hasiči z Viničných Šumic vyjížděli spolu s dalšími k požáru stohu slámy, 
který v noci na konci července hořel u Tvarožné. Vyšetřovatel na místě vyloučil možnost 
samovznícení slámy, jestli šlo o úmyslné či nedbalostní zapálení, se vyšetřuje. Protože 
podle majitelů stohu šlo o starou slámu, nevznikla požárem žádná škoda.  
 

ppor. Mgr. Aleš Mergental 
 

CYKLISTA JE TAKÉ ŘIDI Č 
 
Cyklisté by neměli zapomínat, že jsou také řidiči. Ženy, muži i děti pohybující se na písní 
opěvovaných bicyklech by si nejen při letních vyjížďkách měli uvědomit, že i když jedou 
jen po dvou kolech, jsou také řidiči. Podle zákona se cyklista stává řidičem proto, že je 
účastníkem silničního provozu, který řídí nemotorové vozidlo – jízdní kolo. „A tak i pro 
ně platí zákon o silničním provozu se všemi jeho novinkami odstartovanými prvním 
červencovým dnem,“ upozorňuje vedoucí dopravního inspektorátu Karel Palatka. 
Policisté z Brna-venkova se tak na začátku prázdnin kromě řidičů v autech zaměří i na 
řidiče v na sedlech kol.   
 
Alkohol a cyklisté  
Pro řidiče-cyklisty platí stejně jako pro řidiče za volantem zákaz alkoholu. Cyklista nesmí 
pít alkoholické nápoje nebo požívat omamné látky během jízdy ani před jízdou, když by 
byl za jízdy ještě pod jejich vlivem. Na výzvu policisty se musí podrobit vyšetření, které 
určí jestli není ovlivněn alkoholem nebo jinou návykovou látkou. „A tak doporučujeme 
při návratu z restaurace raději jízdní kolo tlačit a nebo pít nealkoholické nápoje. To 



14                             ZPRAVODAJ obce Viničné Šumice                                   3/2006  
doporučujeme i cyklistům, kteří svoji trasu volí podle toho, kde se nalézají výletní 
restaurace,“ říká velitel pořádkové a dopravní policie Jiří Fajtl.   
 
Přilba 
Jednou z novinek je povinnost uložená cyklistům, kteří ještě nedosáhli osmnácti let, 
používat za jízdy ochrannou přilbu. Nestačí ji však mít jen ledabyle naraženou na stranu, 
ale řádně připevněnou, protože jen tehdy může plnit svou důležitou funkci. Na přilbu by 
však neměli zapomínat ani dospělí cyklisté, protože důsledky podceňování bezpečnosti 
mohou být v tomto případě dosti nepříjemné.  
 
Osvětlení 
Svítilny nepatří do povinné výbavy jízdního kola, ale když cyklista jede navečer nebo 
jindy za snížené viditelnosti, je povinen mít rozsvícené bílé světlo vepředu a vzadu 
červenou svítilnu nebo červené přerušované světlo.   
 
Při jízdě 
Cykloturisté na silnicích často zapomínají, že se v České republice jezdí při pravém okraji 
vozovky a to pouze jednotlivě za sebou. Mnohé kolize cyklistů s kolemjedoucími auty se 
staly právě kvůli této cyklistické neukázněnosti.  

ppor. Mgr. Aleš Mergental 
 
________________________________________________________________________ 
 
Na křtinské pouti 
Libor Šmerda 
 
Srdce z křtinské pouti  
sladké cukrlátka, 
holka ve vyzývavém tričku 
čirá tekutina vonící  
po kadlátkách 
 
Houpejte se srdce zvonů 
lodičky houpaček, 
mámení smyslů z centrifugy 
s dívkou pubertální 
flirtující v černém panáček. 
 
Ožívá Babylón zmatení 
indián z andských hor, 
vietnamec z rýžových polí 
dělnice z Užhorodu 
co šest dnů v týdnu 
cosi pro něho smolí. 

 
A ovšem veselí moravané … 
Jedni z Brodku u Konice 
(žlutý autobus) 
z Otaslavic 
(letos zase nešli pěšky, 
a kdo by šel, ti staříci?) 
partie z okolních dědin 
znáš Habrůvku, Ochoz, Rudici? 
 
Máš nás tu všechny 
Milostná panno Marie. 
Dnes jsme tu. 
 A zítra? 
   Adieu! 
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DĚTSKÝ TÁBOR 
 

Nechce se tomu věřit, ale je to již osm roků, co se po vesnici proháněli kovbojové, 
před nimi piráti a ještě o rok nazpět indiáni. Nemyslete si, že jsem se zbláznila. Jde o 
účastníky táborů, které jsme pořádali na sokolovně. Z tehdejších táborníků jsou dnes 
dospělci, kteří snad na tyto tábory mají hezké vzpomínky. 

V tělocviku jsem dětem o táborech povídala a ptala se co by tomu řekly, kdyby se 
takový tábor uskutečnil. Návrh se setkal s velkým nadšením a tak jsme s přípravami 
tábora začali. Není vůbec jednoduché sehnat dobrovolníky, kteří jsou ochotni ve svém 
volném čase vzdát se svého pohodlí a věnovat se dětem. 

Konečně je tu pondělí 24. července, kdy se ráno před půl devátou schází děti na soko-
lovnu. Některé z nich jsou již ostřílení táborníci, máme tu však i pět předškoláků. Všichni, 
ti velcí i malí, jsou zvědaví, co se bude dít. Nemusíme se představovat, všichni se známe a 
tak je se rozdělit do oddílů – pro tentokráte s názvy Špunti, Hadice a Vlčata, navrhnout 
svou oddílovou vlajku, slavnostní nástup a tábor je zahájen. Musím podotknout, že 
tentokrát je tábor pouze denní. Děti ráno přijdou a večer se na spaní vrací domů.  

Počasí nám přálo až moc. Sužovala nás velká vedra a tak jsme velkou část táboření 
prožili v budově sokolovny, kde bylo příjemněji než venku. Mezi velké akce programu 
tábora patřila olympiáda. Simona a Jitka oblečené v řeckých řízách za slavnostních fanfár 
přinesly olympijský oheň, který představovala jen zapálená velká svíce, ale to na vážnosti 
slavnostního okamžiku vůbec nic neubralo. Na hřišti se sportovalo, odpoledne se 
rozdávaly medaile. Každý byl odměněn. 

Protože byla 
velká vedra, přišla 
vhod velká námoř-
ní bitva. Děti si 
z domova přinesly 
všelijaké stříkací 
pistole a pumpič-
ky. Na vodovod 
jsme našroubovali 
hadici, děcka se 
převlékla do pla-
vek a bitva mohla 
vypuknout. Večer 
maminky asi 
neměly radost 
z mokrých bot 
dětí. 

Další akce byla výprava do Kovalovic na koních. Díky rodině Filipové se všechny děti 
na koních povozily.  

Dobývání hradu se též povedlo. Vedro nevedlo, děti zdolávaly hrad, hledaly poklad a 
zakončení výpravy bylo na hřišti pod lesem. Protože se pro velké sucho neměly rozdělávat 
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ohně, Mirek Ryšánek přinesl z domu gril, a tak místo opečených buřtíků byly buřty 
grilované. 

A je tu pátek, konec tábora. Slavnostní nástup, rozloučení, poděkování všem tábor-
níkům za jejich vzorné chování a protože nemůžeme mít táborák, připravili jsme si malou 
besídku, na které děti svým rodičům, sourozencům a příbuzným předvedly malý program, 
který si během týdne připravily. po besídce následuje diskotéka a na sokolovně zůstávají 
děti, které se rozhodly poslední noc přespat v budově. V sobotu ráno snídaně a tábor defi-
nitivně končí.  

Na závěr bych chtěla jmenovitě poděkovat vedoucím - Janě Vlčkové, Martinovi Ště-
pánkovi, Hance Kleinové, Katce Vrbové, paní Procházkové, a kuchařkám - Mirce Vale-
hrachové, a její dceři Marcele. Mirce obzvlášť, protože věnovala vaření větší část své 
dovolené, dále Libě Jandekové, která nejen vařila, ale pomáhala nám i s dětmi, Jindře 
Skřivánkové a Věře Valehrachové, které ač ne nejmladší, ochotně pomohly, Janě 
Drápalové, Ivě Muselíkové, Janě Filipové, Majce Kalábové, Jarce Komůrkové a Lidce 
Šafaříkové.  

O zásobování se starali Zdena Puklová a Pavel Jandek. 
Poděkování patří 

též OÚ, který nám 
přispěl 3000,- Kč a 
paní Janě Drápalové, 
která se postarala o 
přísun brambor. Dík 
patří též zaměstnanům 
školy, kteří se na 
provozu tábora podíle-
li a bez kterých by se 
tento nemohl uskuteč-
nit. 

Ludmila 
Nedorostková, 

foto  Jandekovi 
 

 
 
 

Letní ráno 
Libor Šmerda 
 
Zas jedu ráno 
v našem kraji, 
vstával jsem ještě 
v ranním šeru. 
Křepelky v polích 
jak vzteklé počítají. 

Tráva chladivá 
letní čas ubíhá, 
mizí jak chutná voda 
z džberu. 
Šiky slunečnic  
denici vyhlížejí, 

pevně opřené 
zarostlé v prsti. 
Léto je do žluta 
vybarvené, 
v odstínu špinavé 
žirafí srsti. 
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SOKOLSKÉ OSOBNOSTI SPJATÉ S BRNEM 
(dokončení z minulého čísla) 

 
I těm, kteří toho mnoho o Sokole nevědí, jsou známa jména zakladatelů Miroslava 

Tyrše a Jindřicha Fügnera. Tentokrát bychom vás rádi seznámili s těmi, kteří jsou 
nějakým způsobem spjati s našim krajským městem Brnem. 
 
Jan Máchal (1864-1924) se stal ve své rodné Třebíči, již jako začínající učitel, hlavním 
cvičitelem v tamní sokolské jednotě. Pořádal výlety, propagoval sokolskou myšlenku. 
Vedl moravskou výpravu na IV. všesokolský slet. Stal se prvním náčelníkem Moravsko-
slezské obce sokolské, později i prvním náčelníkem České obce sokolské. Na základě 
svých znalostí, praxe i teoretických vědomostí byl jmenován inspektorem tělocviku a 
později i docentem teorie a systematiky tělocviku na Masarykově univerzitě. 
Od roku 1925 nese jedna z brněnských sokolských žup jeho jméno. 
 
JUDr. Jindřich Vaníček (1879-1934) – legendární náčelník České obce sokolské a rytíř 
čestné legie. Zavedl do Sokola sporty. Sám aktivně provozoval veslování, tenis, šerm, 
box, závodně plaval. Pořádal cvičitelské školy, přispěl k rozvoji tělocviku na školách a 
v armádě. Kolem 28. října 1918 v Praze organizoval Národní stráž a v roce 1919 pak 
vojenskou pomoc čtyř sokolských praporů na Slovensku proti akci Maďarů. V letech 1919 
– 1927 působil na ministerstvu národní obrany. Vedl 6 sokolských sletů. 
Od roku 1934 nese druhá brněnská župa jméno Sokolská župa Dr. Jindry Vaníčka, kam 
patří i jednota Viničné Šumice. 
 
Jan Gajdoš (1903-1945) byl od útlého mládí nadšeným cvičencem židenického Sokola. 
V dorosteneckém věku byl talentovaným lehkým  atletem, lyžařem, krasobruslařem, sko-
kanem do vody, hráčem házené a vynikajícím brankářem v kopané za SK Židenice. Při 
vstupu do Sokola se jeho hlavní zálibou stal nářaďový tělocvik. V roce 1928 na olympiádě 
v Amsterodamu se podílel na zisku stříbrné medaile pro družstvo ČSR. Několikrát se stal 
přeborníkem ČOS v gymnastice, následně i Americké obce sokolské, když působil jako 
cvičitel v Chicagu. Následovaly úspěchy na mezinárodních soutěžích – v roce 1930 v Lu-
cemburku, 1931 v Paříži, 1932 v Praze, 1934 v Budapešti a v roce 1936 na olympiádě 
v Berlíně. Vrcholem závodnické dráhy Jana Gajdoše bylo dosažení mety nejvyšší – titulu 
mistra světa na XI. závodech Mezinárodní tělocvičné federace v Praze při X. všesokol-
ském sletu  v roce 1938. Stejný titul dosáhlo i šestičlenné družstvo ČSR, sestavené ze 
závodníků ČOS. Závodilo se na hrazdě, bradlech, kruzích, na koni, v prostných, ve skoku 
vysokém, ve vrhu koulí a v běhu na 100 m.  
     Jan Gajdoš vždy bojoval za čest sokolského družstva a ČSR. Měl velké plány, že po 
skončení své závodní činnosti, bude své zkušenosti předávat mladým cvičencům v Soko-
le. Německá okupace všechny plány zhatila. Středoškolský profesor Jan Gajdoš se aktivně 
zapojil do sokolského odbojového hnutí ve skupině Jindra. V lednu 1944 byl zatčen gesta-
pem, vězněn 17 měsíců, nejprve v Kounicových kolejích v Brně, pak ve Vratislavi. Ke 
konci války, po pověstném transportu smrti do Cvikova v Sasku, prodělal 3x zápal plic, 
měl metastazovanou rakovinu nohy. Po osvobození americkou armádou byl těžce nemoc-
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ný převezen do vlasti, kde na následky nacistického vězení, ve věku nedožitých 42 let, 
zemřel. Na židenickém hřbitově byl uložen na čestné místo se všemi sokolskými poctami. 
     Ulice, na které od roku 1908 dodnes stojí sokolovna, ve které Jan Gajdoš začínal cvičit, 
byla na jeho počest v roce 1946 přejmenována na ulici Gajdošovu. 
     Bratr Jan Gajdoš patřil ve své době mezi nejlepší a nejvšestrannější gymnasty světa a 
jeho jméno zůstane trvale spojeno s historií sokolského hnutí. 
 
Vladimír Menšík (1929-1988) – jeho hlavní aktivity začaly po květnu 1945. Zapojil se 
do všestranné obnovy Sokola Brno IV. Cvičil jako dorostenec, později jako člen, nacvi-
čoval prostná na XI. všesokolský slet. Pomáhal s vedením žáků, vedl družstvo na letním 
táboře žáků a dorostenců v Pasekách u Valašských Klobouk. V tomto prostředí se plně 
projevil jeho neodolatelný humor i barvité vyprávění a tam se stal hlavní postavou sokol-
ských společenských akcí. Aktivně hrál českou házenou, účastnil se atletických soutěží. 
Jeho mimořádný vztah ke kultuře se projevil zapojením do souboru písní a tanců, který 
vedl br. A. Pištělák. Ani po odchodu do Prahy, tento populární a všemi milovaný herec, 
nezapomínal na svou sokolskou jednotu a rád se vracel. 
 
Zdeněk Růžička (1925)  sportovní gymnasta. V letech 1947 – 1957 byl v reprezentačním 
družstvu sportovních gymnastů ČSR. Účastník OH v Londýně 1948, v Helsinkách 1952, 
Melbourne 1956, dále MS v Římě 1954 a ME ve Frankfurtu 1955. Třikrát byl absolutní 
mistr ČR ve sportovní gymnastice a mnohonásobný mistr ČR na jednotlivých nářadích. 
Po ukončení aktivní činnosti se věnoval mládeži, vychoval řadu gymnastů na úrovni státní 
reprezentace. Za jeho činnost mu byla udělena stříbrná medaile ČOS. V roce 1998 byl 
uveden do Síně sportovní slávy MM Brna. Český olympijský výbor mu udělil cenu Fair 
play. 
 
PhDr. Matylda Růžičková (1933) – zúčastnila se jako členka reprezentačního družstva 
sportovních gymnastek tří olympiád – v Helsinkách, v Melbourne a v Římě. Získala stří-
brnou a bronzovou olympijskou medaili, a stříbrnou medaili z MS v Moskvě. Během své 
závodní činnosti se zúčastnila deseti mistrovství ČSR, kde vybojovala mnoho titulů na 
jednotlivých nářadích. V současnosti je činná v předsednictvu Jihomoravského kraje a 
v Českém klubu olympioniků. V roce 2000 byla uvedena do Síně sportovní slávy MM 
Brna. 
 
Věra Růžičková (1928) – v roce 1946 byla vybrána do předolympijské přípravy sokol-
ského družstva žen ve sportovní gymnastice. Na OH v Londýně získalo naše družstvo 
zlaté medaile. Po zanechání závodní činnosti se věnovala výchově mládeže. Pracuje 
v odboru sportu ČOS a zastává funkci místostarostky zahraničního Sokola. V roce 1998 
byla uvedena do Síně slávy MM Brna. 

Zdena Puklová 
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STAV PŘÍPRAVY STAVBY Šlapanicko Čistá Říčka a Rakovec. 
 

V současné době skončil termín, do kterého mohli uchazeči podávat 
nabídky v rámci výběrového řízení na správce stavby. Svazek obcí pro 
vodovody a kanalizace Šlapanicko zatím obdržel 10 přihlášek od těch, 
kteří projevili zájem. Zájemci mohli své nabídky podávat do 30.6.2006 
do 12 hod. Nabídky došly jen dvě. Komise dosud nevybrala, oba zájemci 
mají podobné nabídky. Současně s tímto procesem probíhá výběr 
banky, spolufinancujícího subjektu. Rovněž zde projevily zájem jen dvě 
banky, a sice KB a ČS. Komise doporučila KB, smlouva ale zatím 
podepsána není, bude až po výběru správce stavby. Další přípravné 
práce na projektu „ŠLAPANICKO – ČISTÁ ŘÍČKA A RAKOVEC“ ve vztahu 
k zadávací dokumentaci na zhotovitele pokračují. Zájem o dodávku 
stavebních prací projevilo z 16 ti přihlášených šest. Výběrová komise již 
provedla otevření obálek. Definitivní ukončení výběru bude 13.9.2006. 
Náročný proces směřující ke stavební realizaci projektu pokračuje 
v souladu s plánovaným harmonogramem.  

 
Projekt „Šlapanicko – Čistá Říčka a Rakovec” představuje komplexní a systémové 

řešení zlepšení kvality vod v povodí řek Dyje a Litavy, jehož strategickým cílem je 
dlouhodobé zlepšení životního prostředí v uvedené oblasti a to především realizací 
opatření v oblasti odpadních vod – jejich sběru a čištění. Projekt získal Rozhodnutí 
Evropské komise o udělení pomoci z Fondu soudržnosti. Evropská unie tímto z výše 
uvedeného fondu poskytne finanční podporu ve výši 79% celkových způsobilých výdajů, 
což činí 15 862 195,- EUR. Zbylé prostředky uhradí investor z vlastních zdrojů a 
předpokládané finanční podpory ze Státního fondu životního prostředí České republiky, o 
které se stále jedná. Předpokládané celkové náklady projektu dosáhnou výše 24 588 000,- 
EUR.  

 
Realizace projektu významně přispěje ke zlepšení životního prostředí v obcích a 

tocích,  a to v dlouhodobém časovém horizontu.  
 
Projekty přípojek v jednotlivých obcích jsou před dokončením a budou předány na 

stavební úřad ke stavebnímu povolení. Povolení budou vydávána na každou nemovitost 
samostatně a bude vyžadován souhlas každého vlastníka nemovitosti.  

Pokud nenastanou nepředvídané okolnosti (odvolací řízení a pod.), k zahájení 
výstavby kanalizace by mělo dojít v říjnu letošního roku a plánované dokončení všech 
prací je stanoveno na konec roku 2009. 

 
 ing. Brzobohatý Alois, předseda svazku Šlapanicko 
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 INFORMACE PRO OBČANY  
OHLEDNĚ  PLÁNOVANÉ  SPLAŠKOVÉ  KANALIZACE 
 

Po vybudování nové splaškové kanalizace v obci Viničné Šumice musí být splaškové a 
dešťové odpadní vody důsledně odděleny. 

Do nově vybudované splaškové kanalizace : 
musí být napojeny  
Splaškové vody z WC, koupelen, prádelen a kuchyní. 
nesmí být napojeny   
Přepady z funkčních žump a septiků, dešťové vody ze střech, zpevněných ploch, 
komunikací, vody z chlévů a hnojišť. 
stávající jímky a septiky 
Po napojení na kanalizační splaškovou stoku se stávající jímky a septiky fyzicky vyřadí 
z provozu. 
 
Projektová dokumentace 
Projektovou dokumentaci kanalizačních přípojek pro občany obce Viničné Šumice a 
vyřízení stavebního povolení zajišťuje Obec Viničné Šumice. 
Realizace přípojek  
Součástí splaškové kanalizační stoky je také zhotovení odboček pro jednotlivé 
nemovitosti, které budou ukončeny cca 50 cm za obrubu komunikace nebo krajnici 
vozovky. Kanalizační stoka s odbočkami je financována v rámci stavby odkanalizování 
obce Viničné Šumice. 
 
Vlastní přípojka k nemovitosti  
Část přípojky od odbočky na stoce včetně revizní šachty po napojovanou nemovitost  
organizačně a finančně zajišťuje vlastník nemovitosti v souladu s projektovou 
dokumentací ověřenou ve stavebním řízení a v souladu se stavebním povolením. 
Vlastníkem této části přípojky je zřizovatel – vlastník nemovitosti, který také zajišťuje její 
údržbu.  
Zhotovitel kanalizační přípojky  
Realizovat kanalizační přípojku může každá firma mající oprávnění k této činnosti, pokud 
stavebník bude provádět kanalizační přípojku svépomocí, musí být zajištěn stavební dozor 
osobou pro tuto činnost oprávněnou. 
Před zahájením stavby přípojky 
Před zahájením výkopových prací kanalizační přípojky je nutné požádat všechny správce 
inženýrských sítí, které kanalizační přípojka kříží, nebo jsou situovány v její bezprostřední 
blízkosti, o vytýčení průběhu inženýrských sítí v terénu. Pokud je přípojka prováděna 
dodavatelsky, zajistí dodavatel. 
Kontrola přípojky před záhozem 
Před záhozem odkrytých podzemních inženýrských sítí je nutno přizvat jejich správce ke 
kontrole, zda nebyly porušeny inženýrské sítě. Před záhozem vlastní kanalizační přípojky, 
která není ještě propojena s vnitřní kanalizací nemovitosti, musí být přizváni ke kontrole 
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pracovníci VAS, a.s. Pokud VAS, a.s. neshledá žádné závady, bude vydán vlastníkovi 
nemovitosti doklad  ,,o částečné kontrole kanalizační přípojky“. Současně před záhozem 
se provede geodetické zaměření kanalizační přípojky. Pokud je přípojka prováděna 
dodavatelsky, zajistí dodavatel. 
 
Celková kontrola přípojky  
Celková kontrola kanalizační přípojky se provede u kompletně zhotovené kanalizační 
přípojky tj. funkční propojení vnitřní splaškové domovní kanalizace s venkovní 
splaškovou kanalizací. Pracovníci VAS, a.s. provedou celkovou kontrolu kanalizační 
přípojky včetně místa fyzického propojení  domovní kanalizace s novou kanalizační 
přípojkou a pokud neshledají žádné závady vydají majiteli nemovitosti doklad ,,o úplné 
kontrole kanalizační přípojky“. Současně pracovníci VAS, a.s. s majitelem nemovitosti 
vyplní formulář sloužící k vyhotovení smlouvy o odvádění odpadních vod. Po tomto 
kroku je možno požádat příslušný stavební úřad o kolaudaci kanalizační přípojky. Pokud 
je přípojka prováděna dodavatelsky, zajistí dodavatel. 
Kolaudace kanalizační přípojky  
Stavební úřad při kolaudaci kanalizačních přípojek v souladu s vyhláškou č. 132/1998 Sb. 
požaduje tyto doklady: Geodetické zaměření přípojky, Protokol o zkoušce těsnosti a 
nepropustnosti kanalizační přípojky, Protokol o prohlídce a správnosti napojení 
splaškových a dešťových vod na oddílný systém kanalizace, Potvrzení správců 
inženýrských sítí o kontrole neporušenosti jejich sítí při provádění kanalizační přípojky, 
Certifikáty a Prohlášení o shodě použitých výrobků a materiálů, Zápis o předání a 
převzetí stavby přípojky – pokud tuto provádí dodavatelská firma. Pokud je přípojka 
prováděna dodavatelsky, doklady zajistí dodavatel. 
 
Cena kanalizační přípojky  
Uvedená cena je průměrnou cenou z dosud  realizovaných přípojek v cenové úrovni roku 
2006.  
1 bm přípojky ( práce a materiál ) cca 2000,- Kč včetně DPH, revizní šachta včetně 
osazení cca 4000,- včetně DPH, vytýčení inženýrských sítí cca 600,- Kč (poplatky od 
správců sítí), geometrické zaměření cca 1000,- Kč (za předpokladu zaměření více přípojek 
v jednom místě). Skutečná cena bude také ovlivněna hloubkou přípojky a úpravou terénu 
(tráva, dláždění apod.) 
 
Jak se vypočítá stočné  
Vypouští-li odběratel do kanalizace vodu z jiných zdrojů než z vodovodu (studny), zjistí 
se množství vypouštěných odpadních vod odborným výpočtem ověřeným provozovatelem 
(VAS,a.s.). Pro rok 2006 pro domácnost vybavenou výtokem (tj. kuchyň, prádelna), WC a 
koupelnou (tj. sprcha nebo vana ) s průtokovým ohřívačem nebo  boilerem na přípravu 
teplé vody, činí odborný výpočet 33 m3 za rok na 1 osobu v domácnosti. Toto platí i 
v případě, kdy je voda odebírána z veřejného vodovodu a současně z vlastní studny. 
Stočné za nemovitost se vypočítá vynásobením této hodnoty počtem osob v domácnosti a 
cenou za m3 stočného určenou VAS, a.s. pro každý rok aktuálně. Pokud je voda odebírána 
z veřejného vodovodu je počet m3 stočného stejný jako odečet vodoměru. 
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Součástí projektové dokumentace kanalizačních přípojek zajišťované obcí Viničné 

Šumice není úprava vnitřních rozvodů kanalizací nemovitosti, nutná pro důsledné 
oddělení dešťových a splaškových vod. Úpravu si musí provést vlastník každé nemovitosti 
sám na své náklady. 

 
S realizací přípojky splaškové kanalizace lze začít až po kolaudaci splaškové stoky, na 

kterou jsou přípojky napojeny. Možnost připojení na nově vybudovanou kanalizační stoku 
bude občanům sdělena s předstihem. 

 
Pokud máte připomínky k projektům kanalizačních přípojek zajišťovaných obcí 

Viničné Šumice, výhrady k projektantovi, technické nejasnosti, nebo jiné problémy 
související s výstavbou splaškové kanalizace v obci Viničné Šumice, obraťte se na Obecní 
úřad Viničné Šumice. Ten předá Vaše připomínky stavební komisi, která toto bude řešit. 

 
Výše uvedené vychází ze zkušeností při výstavbě kanalizace I. etapa, kde provádím 

technický dozor investora pro obec Podolí.      
Ing. Eva Mollová 

 
 
 
HODOVÉ ZAMYŠLENÍ 
 

Blíží se hody a nastává čas přípravy krojů, nacvičení programu a všeho, co je k hodům 
potřeba. Naši předkové dodržovali tradice, protože v nich žili a byli jim vlastní. V okolí 
Brna se tradice pomalu vytratily a pozapomnělo se na ně. A tak podporujme ty, co se 
snaží o to, aby se tyto krásné tradice nadále udržely.  

 
Dříve se u nás slavily hody buď císařské (třetí neděle v říjnu) nebo martinské (o sv. 

Martinu).  Před hodami byla volba nových stárků, kteří pak o hodech převzali vládu nad 
chasou pro příští roční období. Hlavní starostí stárků bylo, aby opatřili a postavili máj, 
opatřili pivo a o hodech řídili muziku a udržovali pořádek. Máj se stavěla v předvečer 
hodů a byla ozdobena pentlemi, jablíčky a na vršku červeným lipským šátkem. Musela 
být pak hlídána, aby ji někdo do hodů ještě nepodřezal a neskácel. To by byla pro stárky 
veliká ostuda. Při muzice byla chasa v hospodě dříve než muzikanti. Jak muzika zahrála, 
bylo kolo hned plné. Mezi jednotlivými tanečními kousky děvčata chodila v kole a zpívala 
veselé i smutné písně. Mladí tančili, staří popíjeli a veselo bývalo až do rána. (vybráno 
z brožurky Pozořice a okolí v minulosti) 

 
V současné době není u nás stanoven pevný termín hodů, byly posunuty z chladného 

pozdního podzimu do teplejšího záři. Dnešní mladá generace je dost nezávislá co se týče 
financí a někteří hody považují za divadlo. Svým způsobem je to divadlo, avšak divadlo, 
které má svůj neměnný řád. Pokud chceme, aby naše staré zvyky žily dál, je nutné vypra-
covat ceremoniál hodů.  Čas od času přichází útlum, na hodně věcí se zapomíná a pak by 
se mohlo stát, že nebude nikoho, kdo by mohl předat potřebné informace dál těm mladým, 
aby se tradice dále udržovaly.  
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Hody jsou jednou za rok. Pořídit si vlastní kroj je velice nákladné a tak chlapci a 

děvčata si kroje pro tuto slavnost půjčují. Zde poblíž Brna se rozdíly mezi městem a 
venkovem stírají. Avšak dále od velkoměsta se tradice více dodržují a vy zjišťujete, že 
obyvatelé vesnic tím přímo žijí.  A když navštívíte vesnici, kde hody trvají 3 dny, máte se 
na co dívat  - například na sólo hosté, kdy starší muži čekají, až jim budou svobodná 
děvčata zavedena a oni ukáží, že jsou ještě šohaji. Dále na zaváďku (to chlapci zavedou 
děvče ženáčovi a zmizí) a večer na sólo staří stárci. Pak si můžete s nimi i nějaký ten 
verbuňk zazpívat. 

 
A tak přijďte na hody, podpořte stárky a taky pozvěte hosty, aby tu krásu viděli a šířili 

naše tradice dál.   
Pavel Vrba 

 

 
CO, KDY, KDE ….  -  bylo a bude 
 
25. červen dětská pouť na hřišti 
  polní mše pod lipami  -   (viz foto) 
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9. září Vildenberský výšlap a táborák u Jelenice,  

start od 11.00 do 12.00 hod u Jezerské hájovny, hraje skupina 
Experiment – pořádají Ochránci přírody, Větřák Pozořice 

 

9. září Hody - průvod stárků vyjde ve 13.00 hod. Večer taneční  
zábava od 20.00 hod., hraje Zlaťanka,   zvou stárci 

 

16. září nohejbalový turnaj VIN-ŠUM-KAP  -  na hřišti pod lesem, TJ Sokol 

22. září sběr nebezpečného odpadu 

23. září  zájezd na Pernštejn a okolí  -  pořádá ČZS a TJ Sokol 
 

8. října setkání při příležitosti 20. výročí vysázení  Mírové aleje mládeže,  
sraz v 13.30 u chaty Jelenice,  pořádá ZO ČS Ochránců přírody 

 

2. a 3. prosince  Výstava betlémů – sokolovna, pořádá KDU-ČSL 
 
______________________________________________________________________ 
 
SPOLEČENSKÁ KRONIKA 
 
Zahájení nového školního roku 2006/07 – 4. září 
Vítání občánků listopad 
 
Jubilea ve IV. čtvrtletí 2006 
75 let - Věra Votavová   
 Marie Doleželová   
80 let -  Božena Čalkovská   
85 let -  Milada Muselíková   

Ladislav Kvasnica  

86 let -  František Jílek   
 Jiřina Haniková   
88 let -  Antonie Ryšánková  
92 let - Marie Drápalová   
93 let – Alžběta Filipová  

Za SPOZ Zdeňka Holubová 
Vážení spoluobčané, 
abychom předešli případným konfliktům a nedostali se do rozporu se zákonem 

(č.101/2000 Sb.), vyzýváme ty občany, kteří by nesouhlasili se zveřejněním v této rubrice, 
aby tak učinili písemně či telefonicky na obecní úřad.  
 
 

Vydává: obec Viničné Šumice,  připravuje redakční rada ve složení: Pavel Vrba (odpo-
vědný redaktor),  Ludmila Pospíšilová, Jana Vlčková,    tel.. 544250931, 544250715, 
e-mail: vinicne.sumice tiscali.cz, www: vinicne-sumice.cz 


